
Od kiedy (wiekowo) można podać smoczek? Pediatra zaleca dopiero od miesiąca 
życia. Dziecko ma silny odruch ssania mimo najedzenia. 

Jeśli dziecko karmione jest piersią to staramy sie wcześniej niż przed 6 tyg. Ale jeśli odruch ssania 
jest wzmożony, to warto skonsultować to z neurologopedą, aby dobra odpowiedni smoczek oraz 
wiedzieć jak go stosować, aby nie wpłynąć na laktację, a zaspokoić potrzeby dziecka


Co zrobić gdy dziecko wypluwa smoczek?\ 

Skonsultować się z neurologopedą, aby sprawdzić czy dziecko ma prawidłowe napięcie 
mięśniowe, i czy ono nie jest główną przyczyną problemów z zassaniem, może konieczne będzie 
dobranie innego rodzaju smoczka, a może zalecone zostaną ćwiczenia stymulujące język i 
policzki do pracy co pomoże smoczek utrzymać. 


Kiedy oduczyć dziecko używania smoczka? 

Najlepiej miedzy 12 a 18 msc życia, lub wtedy kiedy widzimy, że dziecko już smoczka nie 
potrzebuje 


Czy jeśli daję smoczek a podczas kp słyszę u dziecka inny dźwięk ssania niż 
zazwyczaj, powinnam się niepokoić? 

 W trakcie ssania dziecko nie powinno wydawać innych dźwięków iż odgłos połykania. Zależy 
skonsultować to ze specjalistą, każde klikanie, mlaskanie, rozszczelnianie się jest łykaniem 
powietrza. 


Jaki smoczek będzie odpowiedni? 
W zależności od budowy podniebienia i napięcia mięśniowego dla każdego dziecka inny, ale 
najlepiej wybrać silikonowy i symetryczny 


Czy lepiej podawać dziecku smoczek czy np. poić wodą na spacerze? 
To zależy z czego wynika niepokój dziecka, czy z głodu czy chęci wyciszenia`? Dzieci nie 
dopajamy wodą do 6 msc bycia, bez względu na sposób karmienia. 


Jak dobrać odpowiedni kształt smoczka? 

Konsultując sie ze specjalistą :-) dobieramy go do podniebienia, napięcia mięśniowego oraz 
budowy aparatu oralnego (języka, warg)


Czyli po urodzeniu dziecka warto z dzieckiem wybrać się do specjalisty, żeby dobrze 
dobrać smoczek ? 
 Zdecydowanie tak :-) 


Czy lepszy będzie smoczek z kauczuku czy lateksowy? 
Najlepszy będzie silikonowy 


Jak często należy wymieniać smoczek na nowy?

Raz na dwa/ trzy miesiące 


Czy jak wyjdą pierwsze ząbki to dalej dawać smoczek dziecku czy już wtedy w 
mniejszym stopniu? 

Smoczek zawsze podajemy tylko w sytuacjach awaryjnych, jeśli tylko uda się ze będzie mogli go 
Państwo podawać z mniejszym stopniu przy ząbkowaniu to oczywiście tak, ale zawzyczaj jest to 
czas kiedy dziecko ze względu na dyskomfort potrzebuje tego smoczka częściej. 




Czy smoczek należy wyparzać co jakiś czas?


Oczywiście, nawet codziennie, wtedy kiedy upada, jest brudny itd. A jeśli macie państwo 
zwierzęta, to zawsze wtedy kiedy położony jest gdzieś Czesia która dziecko bierze do buzi. 


Czy długotrwałe podawanie dziecku smoczka może powodować problem ze zgryzem?


Zależy co mamy na myśli mówią długotrwałe ;-) powyżej 18 msc, kiedy dziecko korzysta ze 
smoczek bardzo często, może to wpływać na napięcie mięśniowe, problemy zgryzowe, czy 
nieprawidłową pozycje spoczynkową języka 


Czy warto wprowadzić smoczek, gdy dziecko skończyło 5 miesiąc? Córka miała 
bardzo duży odruch ssania, KP szło ciężko i już od porodówki położne kazały używać 
nakładek. w końcu po ponad 3 miesiącach udało się odejść od nakładek. Podajemy 
również raz na dobę butelkę z MM. Teraz córka usypia tylko na piersi, a chcielibyśmy 
przejść na usypianie bez konieczności podania piersi. Bałam się podać wcześniej 
smoczka ze względu na trudności z KP a także to, że sama miałam problemy ze 
zgryzem jako dziecko. a tego chciałabym uniknąć… 

Myślę, ze dziecko które ma 5 msc bardzo trudno będzie nauczyć ssania smoczka, ponieważ nie 
ma już ono odruchu ssania a funkcje ssania, stąd jeśli nie miało smoczki podanego może nie 
wiedzieć jeśli go zassać. Próbowałabym, zmienić pory karmień, może uda sie ze dziecko będzie 
usypia ktoś inny? Może wtedy powoli uda odejść sie od zasypiania przy piersi, jets trochę za mało 
danych, żebym mogła Wam pomóc konkretna odpowiedzią. 


Jaka zawieszka do smoczka byłaby najmniej obciążająca dla żuchwy dziecka?


Każda będzie obciążała żuchwę i język, musimy wybrać najlżejszą


Czy butelka z mlekiem modyfikowanym powinna kształtem być zbliżona do 
smoczka? 

Nie ma takich butelek :-)


Z kim konsultować ssanie kciuka - okazjonalne, dziecko 5msc? Neurologopedą, 
logopedą, stomatologiem? 

Z logopedą lub neurologopedą który pracuje z maluszkami. Jeśli dziecko nie ma jeszcze zębów to 
stomatolog niewiele podpowie, a neurologopeda sprawdzi, da zalecenia i ewnetauylnie pokieruje 
dalej jeśli zauważy iż ma to wpływ na zgryz. 


Kontaktować można się ze mną przez Facebook lub Instargram Gabinetu KOCHAM MÓWIĆ 
Kraków, Bochnia,  
Lub  
Przez stronę www.kocham-mowic.pl

http://www.kocham-mowic.pl

